
 

 

Protokół  

ze spotkania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z mieszkańcami osiedla Piastów 

 

 

 W dniu 15.02.2017 r. o godzinie 17.00 odbyło się w budynku Muzycznego Klubu 

„Kajtek”  przy ul. Królowej Jadwigi 10 spotkanie Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z mieszkańcami osiedla Piastów.  

W spotkaniu brali udział następujący przedstawiciele Gminy Kędzierzyn-Koźle:  

1. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska, 

2. Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Artur Maruszczak, 

3. Kierownik Wydziału Administracyjno-Gospodarczego – Agnieszka Zimny-Ilnicka. 

 

 

W trakcie spotkania omówione zostały następujące zagadnienia:  

 

I. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle poinformowała zebranych mieszkańców o:  

 

1. Organizowanych co najmniej raz w roku spotkaniach z mieszkańcami w poszczególnych 

osiedlach. Na spotkaniach tych omawiane są istotne dla mieszkańców sprawy i potrzeby 

osiedli.  

2. Rozpoczęciu konsultacji w sprawie Budżetu Obywatelskiego w 2017 roku. Kwota 

wynikająca z podziału rezerwy celowej utworzonej w budżecie miasta na 2017 rok jest 

wyższa niż w 2016 roku i wynosi 1.500.000 zł (w roku 2016 wynosiła ok. 1.200.000 zł). 

Kwota ta została podzielona na szesnaście Osiedli, proporcjonalnie do liczby ich 

mieszkańców. Kwota przypadająca dla osiedla Piastów wynosi 86.843,00 zł. Wnioski 

zawierające propozycje zadań zgłaszane były do dnia 31.01.2017 r. Teraz są 

weryfikowane i opiniowane. Od 01.03.2017 r. zadania zostaną poddane konsultacji 

z mieszkańcami miasta. Prezydent Miasta zaprosiła wszystkich mieszkańców osiedla do 

głosowania. Na osiedlu Piastów zgłoszony został jeden wniosek dotyczący budowy mini 

tężni solankowych na ternie rekreacyjno-sportowym przy ul. Wieczorka – I etap. 

3. Rozpoczęciu budowy nowego kompleksu basenowo - rekreacyjnego na osiedlu Azoty. 

W ramach tej inwestycji przewidziano budowę krytej pływalni, basenów otwartych oraz 

placu zabaw i boisk. Otwarcie kompleksu zaplanowane jest na koniec 2017 roku.  

4. Dalszej przebudowie al. Jana Pawła II. W 2017 r. planowana jest kontynuacja prac na 

odcinku od skrzyżowania ul. Głowackiego z ul. Matejki do skrzyżowania z ul. Wojska 

Polskiego. Na skrzyżowaniu ul. Miłej z ul.1 Maja, dla poprawy bezpieczeństwa, 

powstanie rondo. Przy realizacji tego zadania planuje się również zagospodarowanie 

terenów zielonych w Parku Pojednania. Zakończenie inwestycji planowane jest na koniec 

2017 roku. 

5. Planach rozbudowy Cmentarza Komunalnego przy ul. Gajowej. Gmina dokonała, za 

dopłatą, wymiany gruntów z Lasami Państwowymi. Obecnie trwa przygotowywanie 

dokumentacji technicznej rozbudowy cmentarza. Rozpoczęcie robót nastąpi w drugiej 

połowie 2017 roku.  

6. Utworzeniu hospicjum. W wyniku odpowiednich analiz i ekspertyz wybrany został 

budynek po byłym Publicznym Przedszkolu przy ul. Szymanowskiego 33A w Kłodnicy. 

Obecnie kończą się prace nad wykonaniem projektu technicznego. Zaraz potem Gmina 

rozpocznie prace remontowe. Zakończenie prac planuje się w pierwszym kwartale 2018 r.  

7. Rozpoczęciu prac inwestycyjnych w Kozielskim Porcie i planach budowy pierwszego 

terminala przeładunkowego. Pod koniec 2015 r. Gmina podpisała z inwestorem umowę na 

dzierżawę tego terenu. W ciągu kilku lat w zniszczonym Porcie ma powstać nowoczesny 



 

 

terminal przeładunkowy. Przewóz produktów do terminala odbywać się będzie 

transportem drogowym i kolejowym, a w późniejszym czasie transportem wodnym. 

8. Trwających pracach związanych z pozyskiwaniem inwestorów na Polu Południowym. 

Pole Południowe jest to teren inwestycyjny objęty działaniem Katowickiej Specjalnej 

Strefy Ekonomicznej o powierzchni 77 hektarów. W tej chwili jest jeden inwestor, który 

otrzymał pozwolenie na budowę i w 2017 r. rozpocznie swoją działalność. Z drugim 

inwestorem został podpisany list intencyjny.  

9. Zamiarze wykonania w roku 2017 projektu technicznego przebudowy i modernizacji ulicy 

Korfantego. Po wykonaniu projektu oraz uzyskaniu pozwolenia na budowę rozpoczęte 

zostaną  w 2018 r. prace remontowe.   

10. Wykonaniu w 2016 roku:  

1) przebudowy i modernizacji ulicy Benisza,  

2) remontu nawierzchni ulicy Kazimierza Wielkiego wzdłuż ogrodzenia z ZSM nr 1 wraz 

z przebudową zjazdu z drogi krajowej Alei Jana Pawła II na parking koło „Biedronki”,  

3) ogrodzenia wokół placu zabaw przy ul. Wieczorka,  

11. Rozpoczęciu w 2016 roku prac związanych z wykonaniem projektu technicznego 

przebudowy ulicy Łokietka. Projekt będzie obejmował przebudowę drogi wraz 

z miejscami postojowymi i dojazdem dla karetek do przychodni przy ulicy Leszka 

Białego 5. W styczniu 2017 r. odbyło się spotkanie z mieszkańcami osiedla w celu 

omówienia i ustalenia najważniejszych kwestii projektu. W roku 2017 przewiduje się 

rozpoczęcie prac remontowych.     

12. Zamiarze  wykonania w 2017 r. zagospodarowania skweru przy ul. Krzywoustego.  

 

 

II. Mieszkańcy osiedla zadawali pytania i zgłaszali następujące wnioski:  

 

1. Wniosek o montaż progów zwalniających przed klatką schodową budynku przy ul. Benisza 

1 A w celu zwiększenia bezpieczeństwa mieszkańców.  

Prezydent Miasta poinformowała, że rozpatrzy powyższą sprawę i skieruje odpowiedni 

wniosek do Komisji Infrastruktury i Bezpieczeństwa przy Starostwie Powiatowym 

w Kędzierzynie-Koźlu. Komisja ta jest organem zarządzającym ruchem na drogach gminnych 

i powiatowych  i jest właściwa do rozpatrywania wniosków dotyczących zmian organizacji 

ruchu.  

 

2. Wniosek o zwiększenie częstotliwości sprzątania ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Królowej 

Jadwigi.   

Prezydent Miasta przyjęła wniosek.  

 

3. Informacja o pozostawieniu przez inwestora palet z materiałami oraz pustych palet po 

remoncie ul. Benisza.  

Prezydent Miasta poinformowała, że zleci sprawdzenie tej sprawy.  

 

4. Wniosek o uwzględnienie jak największej liczby miejsc parkingowych w dokumentacji 

technicznej modernizacji ul. Korfantego. 

Prezydent Miasta poinformowała, że w każdej wykonywanej dokumentacji technicznej 

przewiduje się, w zakresie przewidzianym przepisami prawa, jak największą liczbę miejsc 

parkingowych.  

 

5. Wniosek o wykonanie oświetlenia ścieżki rowerowej prowadzącej wzdłuż ul. Królowej 

Jadwigi.    

Prezydent Miasta poinformowała, że wykonanie oświetlenia ścieżki planowane jest w latach 

następnych.  



 

 

 

6. Wniosek o sypanie piaskiem lub solą chodników przy ciągu sklepów wzdłuż 

ul. Krzywoustego.  

Prezydent Miasta poinformowała, że teren przylegający bezpośrednio do sklepów jest 

własnością prywatną. O jego stan powinni zadbać właściciele sklepów.  

 

7. Zapytanie dotyczące wieloletniego konfliktu pomiędzy mieszkańcami budynku przy 

ul. Krzywoustego 12 a osobami prowadzącymi działalność gospodarczą w sklepach 

zlokalizowanych przy ul. Krzywoustego. Konflikt dotyczy drogi dojazdowej dla potrzeb 

zaopatrzenia tych sklepów.  

Prezydent Miasta poinformowała, że znana jest jej ta sprawa i że prowadzone były rozmowy 

z obydwoma stronami. Właścicielami drogi od strony bloku przy ul. Krzywoustego są 

mieszkańcy bloku oraz Robotnicza Spółdzielnia Mieszkaniowa „Chemik”, którzy mogą nie 

wyrazić zgody na wjazd na nią samochodów dostawczych np. poprzez postawienie szlabanu. 

Osoby prowadzące działalność gospodarczą są właścicielami działek wokół sklepów, które 

zostały przez nie zagospodarowane. Gmina nie jest właścicielem tej drogi i nie może 

podejmować decyzji w tej sprawie.  

 

8. Zapytanie o możliwość utworzenia dodatkowego punktu żłobkowego na osiedlu.  

Prezydent Miasta poinformowała, że zleci sprawdzenie tej sprawy. 

 

9. Zapytanie dotyczące działań Prezydenta Miasta w sprawie podwyższonego poziomu 

benzenu w powietrzu.  

Prezydent Miasta poinformowała, że problem zanieczyszczenia powietrza w Kędzierzynie-

Koźlu istnieje już od paru lat. Według posiadanych danych aż 70% zanieczyszczeń pochodzi 

z gospodarstw domowych a nie z fabryk. Straż Miejska codziennie prowadzi kontrole 

i sprawdza czym w piecach palą mieszkańcy miasta. Nakładane są mandaty. Gmina od 

1998 r. udziela dotacji mieszkańcom miasta na modernizację systemów ogrzewania na 

ekologiczne. W 2016 r. udzielono ok. 80 takich dotacji. W sprawie podwyższonego poziomu 

benzenu zostały przeprowadzone kontrole przez Prokuraturę Rejonową i Wojewódzki 

Inspektorat Ochrony Środowiska, które nie ustaliły jednoznacznie sprawców podwyższonej 

emisji. Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle wystosowała apel do Prezesa Rady Ministrów 

i właściwych Ministerstw w sprawie zmian legislacyjnych w zakresie przepisów  mających na 

celu ograniczenie emisji szkodliwych substancji do powietrza, zwłaszcza benzenu.  

 

10. Zapytanie dotyczące utworzenia zakładu utylizacji zużytych opon.  

Prezydent Miasta poinformowała, że powstanie tego zakładu jest planowane na terenie 

przemysłowym  na osiedlu Blachownia. Jest to teren prywatny, a nie gminny. Mimo to, Pani 

Prezydent odbyła rozmowę z Prezesem tej firmy, który poinformował ją, że opony będą 

utylizowane za pomocą nowoczesnego procesu zwanego termolizą. W procesie tym utylizuje 

się odpady w szczelnie zamkniętej instalacji, która jest bezpieczna i nie powoduje emisji 

szkodliwych substancji do powietrza.  

 

11. Zapytanie dotyczące darmowej komunikacji miejskiej ze względu na wysoki poziom 

smogu.  

Prezydent Miasta poinformowała, że na dzień dzisiejszy nie planuje takiej akcji.  

 

13. Zapytanie dotyczące konieczności zmiany nazwy ul. Wieczorka, w związku z wejściem 

w życie ustawy zakazującej nazw ulic odnoszących się do poprzedniego ustroju.  

Prezydent Miasta poinformowała, że zleci sprawdzenie tej sprawy.  

 

 



 

 

12. Zgłoszenie dotyczące dzików podchodzących pod budynki mieszkalne.  

Prezydent Miasta poinformowała, że Gmina wystąpiła w styczniu 2017 r. do Marszałka 

Województwa Opolskiego z nowym wnioskiem o wyrażenie zgody na odstrzał dzików. 

 

13. Zapytanie dotyczące budowy obwodnicy północnej.  

Prezydent Miasta poinformowała, że otrzymała pismo z informacją, że budowa obwodnicy 

północnej jest ujęta w planie zadań inwestycyjnych kraju na lata 2018 – 2021. Na dzień 

dzisiejszy budżet państwa nie posiada jednak środków finansowych na wykonanie tego 

zadania. Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych  posiada aktualną decyzję środowiskową na 

budowę obwodnicy północnej.  Prezydent Miasta prowadzi rozmowy z Posłami i Senatorem 

w sprawie wsparcia i lobbowania w tej sprawie.  

 

15. Zapytanie dotyczące postawienia w okresie letnim toalet przenośnych typu toi toi przy 

placu zabaw na ul. Wieczorka i ul. Kazimierza Wielkiego.  

Prezydent Miasta poinformowała, że toalety zostaną postawione.  

 

16. Zapytanie dotyczące zatrudnienia w okresie letnim trenera osiedlowego na placu zabaw 

przy ul. Wieczorka oraz o prowadzenie przez niego zajęć dla dzieci.  

Prezydent Miasta poinformowała, że trener taki zostanie zatrudniony przez Miejski Ośrodek 

Sportu i Rekreacji.  

 

17. Wniosek o budowę chodnika przy al. Jana Pawła II koło przystanku autobusowego na 

wysokości sklepu Lidl. 

Prezydent Miasta poinformowała, że jest to droga krajowa. Zgodnie z ustaleniami 

dokonanymi z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad budowa tego chodnika 

rozpocznie się jeszcze w 2017 roku.  

 

18. Wniosek o likwidację dziury przy głównej bramie wejściowej na plac zabaw  przy 

ul. Wieczorka. 

Prezydent Miasta poinformowała, że ubytek w nawierzchni tłuczniowej przy głównej bramie 

wejściowej na plac zabaw przy ul. Wieczorka został uzupełniony w czwartym kwartale 2016 

roku. Wykonawca po okresie zimowym dokona jeszcze stosownych poprawek.  

 

19. Zapytanie dotyczące wydania zezwolenia na sprzedaż alkoholu dla Sklepu Żabka 

zlokalizowanego przy ul. Mieszka I 4 w Kędzierzynie-Koźlu.  

Prezydent Miasta poinformowała, że wniosek o wydanie pozwolenia na sprzedaż alkoholu 

zostanie rozważony przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

w dniu 15 lutego 2017 r.  

 

 

W związku z brakiem dalszych pytań ze strony mieszkańców spotkanie zakończono.  

 


